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Arafat anunta posibila rechizitionare a unor entitati, “chiar private”, în caz de

urgenta

Secretarul de stat în MAI Raed Arafat, seful DSU, a anuntat, marti, ca un numar de aproximativ 200 de

seturi de paturi de terapie intensiva pot fi distribuite acolo unde e necesar, precizând ca sunt posibile si

rechizitionari de entitati "chiar private" care sa trateze pacientii, în caz de urgenta.

Prezent în Parlament la dezbaterea si adoptarea proiectul de lege privind aprobarea OUG 11/2020 privind stocurile

de urgenta medicala, precum si unele masuri aferente instituirii carantinei, Arafat a fost întrebat de catre deputatul

USR Emanuel Ungureanu daca exista un plan de pentru spitalele de campanie, precum si un plan de achizitie si

negociere rapida a unei aparaturi suplimentare pentru situatii exceptionale.

"Exista un numar destul de semnificativ de paturi de ATI, dar cu grad de ocupare mare, asta se stie, nimeni nu

poate sa spuna ca nu avem un grad mare de ocupare. Când s-a facut ordonanta de urgenta, de la început, având în

vedere astfel de masuri prevazute la noile cresteri a capacitatii, am introdus un numar de echipamente pentru, daca

nu gresesc, suplimentare cu 200 de seturi de paturi de terapie intensiva. Asta ar însemna 200 de ventilatoare, 200

de monitoare, vreo 800 de injectomate, pentru ca de fapt trebuie sa fie minim patru injectomate pentru un caz

critic, deci acest lucru deja, o parte din aceste achizitii au fost finalizate. Astazi se semneaza ventilatoarele, de

exemplu, au fost semnate (...) injectomatele. Deci toate acestea vor alcatui un stoc care poate sa fie distribuit acolo

unde Ministerul Sanatatii solicita acest lucru", a explicat Raed Arafat.

El a adaugat ca exista totodata planuri pentru situatii de urgenta, "când începe sa creasca numarul cazurilor cauzate

de epidemia respectiva daca apare sau pandemia mondiala care exista".

"Daca avem o crestere de cazuri si de solicitare, normal ca spitalele vor trebui (...) sa reduca tot programul lor

cronic, sa nu mai aiba program cronic, sa nu mai aiba operatii elective, sa nu mai aiba nimic de acest gen si

bineînteles sa ajunga sa trateze în mod deosebit aceste cazuri. Dar si asa nu putem limita aparitia cazurilor critice

de alta natura - trauma, cazuri cardiace, si asa mai departe. Şi mai e un plan, o posibilitate - la un moment dat

ajungerea la o situatie foarte critica - rechizitionarea unor entitati care sa trateze pacientii pentru noi. Pe lânga

spitalele de campanie, avem un spital militar unde permite sa cream asemenea capacitate (...), aici vorbim de

rechizitionare de entitati chiar private - permite legislatia - si folosirea acestor entitati în scopul public pâna la

finalizarea situatiei crizei. Deci totul exista ca si procedura, ca si posibilitati în viitor, si nu exista limite în acest

sens pentru noi sa gasim solutii", a subliniat oficialul MAI.
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